
NOTAT

Vurdering af forslag i høringssvar fra Antvorskov Skoles bestyrelse 
og MED-udvalg.

Ved Økonomiudvalgets behandling af sagen vedr. justeret garantitildeling på 
almenskolerne den 23. april 2018, anmodede Ann Sibbern(O) om en vurde-
ring af forslag angivet i høringssvar fra Antvorskov Skole. 
Forslaget går på, at der som alternativ til reduktion i garantitildelingen samt 
taksten til rygsække for elever i distrikt- og specialskoler kan nedlægges to 
modtageklasser på Antvorskov Skole. Herved vil kunne spares 1,2 mio. kr. 
Der går i alt fem elever i modtageklasserne. Eleverne kan overflyttes til de 
eksisterende modtageklasser på Marievangsskolen. 

Administrationen anerkender, at Antvorskov Skole er fremkommet med et 
alternativt forslag, men kan ikke anbefale forslaget.
Det er administrationens vurdering, at der er behov for at bevare de 1,2 
mio. kr. til modtageklasser – behovet er især, at gøre en særlig indsats for 
de sent ankomne elever, så de kan blive klar til FGU/ungdomsuddannelse. 
Center for Skole og en gruppe virksomhedsledere har været i gang med at 
forberede en sag til førstkommende BU-møde, hvor det anbefales at ned-
lægge modtageklasserne på Antvorskov Skole og i stedet oprette en modta-
geklasse for sent ankomne. I dag er mange af eleverne i modtageklasserne 
ikke klar til at rykke videre i uddannelsessystemet, når de fylder 15 år eller 
er færdige med det der svarer til 9. klasse. Derfor er der behov for et alder-
ssvarende tilbud til modtagebørn der enten er 15 år ved ankomsten til Dan-
mark eller har gået 1-2 år i modtageklasse, når de fylder 15 år. Det nye til-
bud tænkes oprettet i regi af Ungdomsskolen, men med fysisk placering på 
Marievangsskolen og tæt på Uddannelsesfirkanten. 

Desuden vil man med Antvorskov Skoles forslag ikke kunne dække hele det 
provenu på 1,5 - 1,7 mio. kr. som er indlagt i forslaget om justeret garanti-
tildeling på almenskolerne.
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